

ACQUIRED IMMUNE DEFICIENCY SYNDROME (AIDS)

ITALY. — Surveillance of AIDS was established in 1983 to study the geographical and temporal distribution of the disease and obtain data on risk factors and circumstances which may favour transmission of the infection. The surveillance system also provides documentation and bibliographical services for research workers and public health administrators.

As of 23 May 1985, 39 cases of AIDS had been notified. Seven cases of suspected AIDS are currently being investigated, but are not included in this figure as the diagnosis has not yet been verified by the surveillance team. Thirty-five of the 39 cases were in adults aged from 20 to 57 years. Most cases have been notified in the central and northern parts of the country. Twenty-two of the adult cases were homosexual men, 10 were intravenous drug users and 1 a haemophiliac. Two cases did not belong to any known risk group: 1 was a heterosexual man who had lived a long time in the United States of America; the other a woman originating from a country in equatorial Africa.

Four cases were diagnosed in children between 7 and 27 months. All were children whose mothers were drug abusers. Antibody to LAV/HTLV-III was detected in 3 of the 4 children and in all 4 mothers, who were asymptomatic. A further case of lymphadenopathy syndrome has been notified in an infant whose mother is also a drug abuser.

SYNDROME D'IMMUNODÉFICIT ACQUIS (SIDA)

ITALIE. — Un système de surveillance du SIDA a été institué en 1983 pour étudier la distribution de la maladie dans l'espace et dans le temps et recueillir des données sur les facteurs de risque et les circonstances susceptibles de favoriser la transmission de l'infection. Ce système de surveillance fournit de la documentation et des services bibliographiques aux chercheurs et aux administrateurs de la santé publique.

Au 23 mai 1985, 39 cas de SIDA avaient été notifiés. Sept cas suspects font actuellement l'objet d'investigations, mais ils ne seront pas classés parmi les cas notifiés tant que le diagnostic n'aura pas été vérifié par l'équipe de surveillance. Sur les 39 cas notifiés, 35 étaient des adultes âgés de 20 à 57 ans. La plupart des cas ont été notifiés dans le centre et le nord du pays. Vingt-deux des malades adultes étaient des hommes homosexuels, 10 des toxicomanes qui prenaient des drogues par voie intraveineuse et 1 était hémophile. Deux cas n'appartenaient à aucun groupe à risque connu: 1 était un homme hétérosexuel qui avait vécu longtemps aux Etats-Unis d'Amérique et l'autre une femme originaire d'un pays d'Afrique équatoriale.

Quatre cas ont été diagnostiqués chez des enfants âgés de 7 à 27 mois: leurs mères étaient toutes des toxicomanes. Des anticorps dirigés contre le virus LAV/HTLV-III ont été mis en évidence chez 3 des 4 enfants et chez les 4 mères, toutes asymptomatiques. Un autre cas de lymphadénopathie a été notifié chez un nourrisson dont la mère est également toxicomane.